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ANDØY KOMMUNE 

 

 

Møteprotokoll 
for 

Kommunestyret 
 
 
Møtedato: 12.09.2022 Møtetid: Kl. 11:00 - 17:45 
Møtested: Kommunestyresalen Saksnr.: 102/2022 – 119/2022 

 
 
 
Møtende Medlemmer Parti 
Kjell-Are Johansen AP 
Tommy Lyngra Søberg AP 
Matz Abrahamsen H 
Knut Nordmo SP 
Kurt Spjelkavik SP 
Lill Pettersen SP 
Per Kristian Spjelkavik 
Elvan 

SP 

Tone Grav SP 
Tore Benjaminsen SP 
Torfinn Bø SP 
Jitse Jonathan Buitink SV 

 
Forfall meldt fra følgende 
medl 

Parti Følgende 
varamedl. møtte 

Parti 

Halvar Rønneberg       
Anitha Bendiksen AP Thomas Pareli 

Seines 
AP 

Anders Stave MDG     
Arne Robert Svendsen MDG Malin T. 

Abrahamsen 
MDG 

Jakop Mortensen SP Beate Sellevold SP 
Kjell-Gunnar Myrseth SP Øyvind E. Bahr. 

Hanssen 
SP 

Marita Thanke Hansen SP Rachel Susann 
Jacobsen 

SP 

Odd Arne Andreassen SP     
Rune Stave SP Trude Haug SP 
Stine Lundemo SP Tone Schaug SP 
Yngve Laukslett SP Stein Bjørnar 

Hansen 
SP 

Lill Inger Tyvold Berg-
Olsen 

SV John Helmersen SV 
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Møtenotater 
Saken ble enstemmig vedtatt. 
  
 
Møteleder: Ordfører Knut A. Nordmo 
Fra adm. møtte: Rådmann Andreas Jordell, skolefaglig rådgiver Sveinung Ellingsen, 

personalfaglig rådgiver Kjell-Einar Johansen, enhetsleder Merete 
Olsen, teknisk sjef John Petter Karlsen og formannskapssekretær 
Greta Jacobsen 

  
 
 
Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
 
 

   
   

                                                                Knut A. Nordmo 
                                                                        Ordfører 
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Saksliste 
Sak nr Sakstittel  
PS 
102/2022 

Godkjenning av innkalling  

PS 
103/2022 

Godkjenning av saksliste  

PS 
104/2022 

Godkjenning av møteprotokoll  

PS 
105/2022 

Samlesak for referatsaker  

PS 
106/2022 

FASTSETTING AV VALGDAG FOR KOMMUNESTYRE- 
OG FYLKESTINGSVALGET 2023 

 

PS 
107/2022 

Innmelding i pedagogisk-psykologisk distriktstjeneste for 
Vesterålen og Lødingen 

 

PS 
108/2022 

Utvidelse og renovering av Risøyhamn barnehage   

PS 
109/2022 

Bredbånd i Andøy. Søknad om støtte fra NKOM  

PS 
110/2022 

Kjøp av eiendom. Sjøgata 1. og Sjøgata 3. Andenes  

PS 
111/2022 

SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISK VERV - RUNE 
MYRE 

 

PS 
112/2022 

SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - ARNE 
ROBERT SVENDSEN (MDG) 

 

PS 
113/2022 

SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - YNGVE 
LAUKSLETT (SP) 

 

PS 
114/2022 

SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - 
MARITA THANKE HANSEN 

 

PS 
115/2022 

Drøftingssak - Etablering av plan for Andøyfondet  

PS 
116/2022 

Finansiering av prosjekt for å etablere turnusplaner med 
høyere andel heltidsstillinger 

 

PS 
117/2022 

Medlemskap i Nettverk av fjord- og kystkommuner  

PS 
118/2022 

Omorganisering Vesterålen regionråd - justerte 
samarbeidsavtaler 

 

PS 
119/2022 

SPØRSMÅL OG INTERPELLASJONER - 
KOMMUNESTYREMØTE 12.09.2022 
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Minnemarkering for Jan Enoksen – Død 20.08.2022 
 
Ordføreren ønsket velkommen til møtet. 
 
Kulturinnslag: Matea Lian og Thomas Seines – «Balladen om Jonas Falck» 
 
Navneopprop:  Rådmannen foretok navneopprop, 20 av 23 representanter var til stede. 
Ordføreren erklærte møtet for vedtaksfør. 
 
 
102/2022 Godkjenning av innkalling 
 
Innkallingen godkjennes uten merknader. 
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
 
KS - 102/2022 Vedtak 
Innkallingen ble godkjent uten merknader. 
 
 
103/2022 Godkjenning av saksliste 
 
Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Ordføreren foreslo at sak 119/2022 ble behandlet som første sak etter sak 103/2022 - 
Godkjenning av saksliste. 
 
Ordføreren foreslo at det deretter avholdes møte i formannskapet for å gjøre innstilling i 
følgende saker: 

• Sak 116/2022 - Finansiering av prosjekt  for å etablere turnusplaner med høyere 
andel heltidsstillinger 

• Sak 117/2022 - Medlemskap i Nettverk av fjord- og kystkommuner 
• Sak 118/2022 - Omorganisering Vesterålen regionråd - justerte samarbeidsavtaler 

 
Omdelte dokumenter: 

• Vedlegg til sak 107/2022 - Innmelding i pedagogisk-psykologisk distriktstjeneste  
 for Vesterålen og Lødingen 
- Uttalelse fra styreleder for Pedagogisk Psykologisk Distriktstjeneste for Vesterålen   
  og Lødingen 
- Vedtak fra AMU 
 

Ordføreren informerte om at rådmannen ville gi en orientering om bemanningssituasjonen 
ved pleie og omsorg. 
 
Lill Pettersen (SP) varslet spørsmål om venteliste barnehage 
Tone Grav (SP) varslet spørsmål om tilgang til tidligere saker i ny møteportal 
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Kjell-Are Johansen (AP) varslet spørsmål om fremleggelse av møteplan som referatsak 
Kjell-Are Johansen (AP) varslet spørsmål om Andøy Teknologipark 
  
 
KS - 103/2022 Vedtak 
Sakslisten ble godkjent. 
 
 
104/2022 Godkjenning av møteprotokoll 
 
Møteprotokollen for møte 13.05.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 13.06.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 14.06.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 02.08.2022 godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Tone Grav (SP) viste til spørsmål stilt av Yngve Laukslett i møte den 14.06.2022 om Andøy 
kommune har status som turistkommune og ba om svar på spørsmålet. 
 
Rådmannen svarte at riktig benevnelse er turiststed. Søknad må sendes Statsforvalteren, og 
det vil bli igangsatt et arbeid med å få sendt en slik søknad. 
 
Thomas Seines (AP) viste til at hans interpellasjon til møte den 13.06.22 ble samordnet med 
interpellasjon fra Yngve Laukslett (SP) om samme tema., og etterlyste utredning  angående 
tilbud for fremtidige brukere av BPA-tjeneste på Nordøya. 
 
Ordføreren svarte at han ikke hadde status for dette nå. 
 
Lill Pettersen (SP) viste til feil i innkallingen til kommunestyremøte den 13.06.2022 på Andøy 
kommunes nettside. Innkallingen er på grunn av størrelse delt i to. Første del av innkallingen 
mangler og andre del fremkommer to ganger. 
 
Ordføreren svarte at dette vil bli rettet opp. 
 
KS - 104/2022 Vedtak 
Møteprotokollen for møte 13.05.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 13.06.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 14.06.2022 godkjennes som den foreligger. 
Møteprotokollen for møte 02.08.2022 godkjennes som den foreligger. 
 
 
105/2022 Samlesak for referatsaker 
 
Nr. 1   Møteplan andre halvår 2022 
Referatene tas til etterretning. 
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Ordføreren viste til utsettelse i kommunestyremøte 13.06.22 for godkjenning av møteplan 2. 
halvår 2022,  og til forsøk på skriftlig behandling i egen sak til kommunestyret.  Da det ikke 
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lot seg gjøre å få enstemmighet for den skriftlige behandlingen, legges møteplan frem som 
referatsak i dette møtet.  Det er i den fremlagte planen tatt hensyn til kommunestyrets ønske 
om et ekstra møte, både i formannskapet og i kommunestyret. 
 
Malin Abrahamsen (MDG) og Kjell-Are Johansen (AP) ba om at tidspunkt for oppstart av 
møter blir vurdert, slik at disse kan starte tidligere på dagen.   
 
Tone Grav (SP) ba om at endring av rutiner for fremlegging av forslag blir vurdert, slik 
møteplanene blir fremlagt i mai og november hvert år i stedet for i juni og desember. 
 
Ordføreren ba om at forslagene blir tatt opp og diskutert på folkevalgtdagene. 
 
KS - 105/2022 Vedtak 
Referatet tas til etterretning. 
 
 
106/2022 FASTSETTING AV VALGDAG FOR KOMMUNESTYRE- OG 
FYLKESTINGSVALGET 2023 
 
Andøy kommunestyre vedtar at det i Andøy skal holdes valg også søndag 10. 
september  2023. 
 
Valgstyret gis fullmakt til å ta stilling til hvilke steder det skal være 2 dagers valg. 
  
 
 
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 106/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre vedtar at det i Andøy skal holdes valg også søndag 10. 
september  2023. 
 
Valgstyret gis fullmakt til å ta stilling til hvilke steder det skal være 2 dagers valg. 
 
 
 
ORIENTERING 
 
Rådmannen orieterte om bemanningssituasjonen ved pleie og omsorg og svarte på 
spørsmål. 
 
 
Kjell-Are Johansen (AP) ble innvilget permisjon og fratrådte, 19 representanter 
var til stede. 
 
 
107/2022 Innmelding i pedagogisk-psykologisk distriktstjeneste for Vesterålen og 
Lødingen 
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Forslag til vedtak: 
Andøy kommune søker å bli med i det interkommunale oppgavefelleskapet PPD for 
Vesterålen og Lødingen så snart som mulig og senest fra 01.01.2023. 
  
Det igangsettes så snart som mulig en prosess for å sikre en god overgang til en kommunal 
til interkommunal tjeneste, som sikrer størst mulig kontinuitet i tjenesten og som ivaretar 
ansatte og brukere på best mulig måte.  
  
Andøy PPT avvikles så snart kommunen er fullverdig medlem i PPD. 
  
Andøy kommune godtar intensjonene i samarbeidsavtalen for PPD for Vesterålen og 
Lødingen. 
 
Formannskapet 29.08.2022 
 
Behandling 
 
Skolefaglig rådgiver Sveinung Ellingsen orienterte om saken og svarte på spørsmål. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
  
FS - 98/2022 Vedtak 
 
Andøy kommune søker å bli med i det interkommunale oppgavefelleskapet PPD for 
Vesterålen og Lødingen så snart som mulig og senest fra 01.01.2023. 
 
Det igangsettes så snart som mulig en prosess for å sikre en god overgang til en kommunal 
til interkommunal tjeneste, som sikrer størst mulig kontinuitet i tjenesten og som ivaretar 
ansatte og brukere på best mulig måte.  
 
Andøy PPT avvikles så snart kommunen er fullverdig medlem i PPD. 
Andøy kommune godtar intensjonene i samarbeidsavtalen for PPD for Vesterålen og 
Lødingen. 
  
Lill Pettersen (SP) og Jitse Buitink (SV) tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
 
Arbeidsmiljøutvalget 09.09.2022 
 
Behandling 
 
 
AMU - 102/2022 Vedtak 
  
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune søker å bli med i det interkommunale oppgavefelleskapet PPD for 
Vesterålen og Lødingen så snart som mulig og senest fra 01.01.2023. 
  
Det igangsettes så snart som mulig en prosess for å sikre en god overgang til en kommunal 
til interkommunal tjeneste, som sikrer størst mulig kontinuitet i tjenesten og som ivaretar 
ansatte og brukere på best mulig måte.  
  
Andøy PPT avvikles så snart kommunen er fullverdig medlem i PPD. 
  
Andøy kommune godtar intensjonene i samarbeidsavtalen for PPD for Vesterålen og 
Lødingen. 
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Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Skolefaglig rådgiver informerte om saken. 
 
Endringsforslag, foreslått av Thomas Pareli Seines, Arbeiderpartiet 
Kommunen opprettholder tjenesten og gjør nødvendige grep for å sikre tjenestetilbudet. 
 
 
Tilleggsforslag fra AP, SV og MDG, foreslått av Thomas Pareli Seines, Arbeiderpartiet 
Overskytende midler fra drift PPT benyttes til å styrke det spesialpedagogiske arbeidet i 
skoler og barnehage. 
 
 
Votering: 
Formannskapets innstilling vedtatt med 17  (SP, H, 1 fra AP, MDG og 1 fra SV) stemmer for, 
mot to stemmer for (1 fra AP og 1 fra SV) forslaget fremlagt av Thomas Seines (AP). 
 
Tilleggsforslaget fremlagt av Thomas Seines (AP) på vegne av AP, SV, og MDG, enstemmig 
vedtatt. 
 
KS - 107/2022 Vedtak 
Andøy kommune søker å bli med i det interkommunale oppgavefelleskapet PPD for 
Vesterålen og Lødingen så snart som mulig og senest fra 01.01.2023. 
 
Det igangsettes så snart som mulig en prosess for å sikre en god overgang til en kommunal 
til interkommunal tjeneste, som sikrer størst mulig kontinuitet i tjenesten og som ivaretar 
ansatte og brukere på best mulig måte.  
 
Andøy PPT avvikles så snart kommunen er fullverdig medlem i PPD. 
Andøy kommune godtar intensjonene i samarbeidsavtalen for PPD for Vesterålen og 
Lødingen. 
 
Overskytende midler fra drift PPT benyttes til å styrke det spesialpedagogiske arbeidet i 
skoler og barnehage. 
 
 
 
 
Kjell-Are Johansen (AP) tiltrådte, 20 representanter var til stede. 
 
 
108/2022 Utvidelse og renovering av Risøyhamn barnehage  
 
Forslag til vedtak: 

1. Det vedtas kroner 3.100.000 i finansieringsramme for renovering av Risøyhamn 
Barnehage.  

2. Beløpet disponeres fra disposisjonsfondet 256080001. 
 
Formannskapet 29.08.2022 
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Rådmannen informerte om saken og la frem følgende endringsforslag av punkt 2 i 
rådmannens forslag til vedtak: 
2. Beløpet overføres fra prosjektet «Vannforsyning Hinnøya 094141» til «Risøyhamn 
barnehage renovering 2242257».   
  
 
Tone Grav (SP) ba om vurdering av sin habilitet da hun er ansatt hos Karstein Kristiansen 
Entreprenør AS.  Hun fratrådte under behandlingen, 6 representanter var til stede. 
Ordføreren anbefalte at Tone Grav (SP) ble erklært habil. 
 
Votering: 
Tone Grav (SP) erklæres habil. 
Tone Grav (SP) tiltrådte, 7 representanter var til stede. 
 
Behandling 
Endringsforslag på vegne av SV, foreslått av Jitse Jonathan Buitink, Sosialistisk Venstreparti 

1.  Andøy kommune utsetter arbeidet med ombygging av barnehagelokalene i 
Risøyhamn.  Det tas kontakt med Åse Velforening om bruk av barnehagebygget på 
Åse i henhold til det tilbud som kommunen har mottatt fra velforeningen, med sikte på 
at behovet for barnehageplasser i Sør-Andøy inntil videre kan løses ved bruk 
av  barnehageanlegget som inntil nylig var i bruk der. 

2. Administrasjonen gis i oppgave å utrede ny struktur og nybygg av barnehage for Sør-
Andøy med lokalisering som tar hensyn til å dekke behovene ut fra den 
bosettingsstruktur mm. som er i dette området. 

 
Votering: 
Innstilling til kommunestyret for rådmannens forslag som fikk 4 stemmer (SP), mot forslaget 
fremlagt av Jitse Buitink (SV) på vegne av SV som fikk 3 stemmer (SV, H, AP) og falt 
 
FS - 99/2022 Vedtak 

1. Det vedtas kroner 3.100.000 i finansieringsramme for renovering av Risøyhamn 
Barnehage.  

2. Beløpet overføres fra prosjektet «Vannforsyning Hinnøya 094141» til «Risøyhamn 
barnehage renovering 2242257».   

 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Rådmannen informerte om saken. 
 
Endringsforslag på vegne av H, SV og MDG, foreslått av Jitse Jonathan Buitink, Sosialistisk 
Venstreparti 

1.  Andøy kommune utsetter arbeidet med ombygging av barnehagelokalene i 
Risøyhamn.  Det tas kontakt med Åse Velforening om bruk av barnehagebygget på 
Åse i henhold til det tilbud som kommunen har mottatt fra velforeningen, med sikte på 
at behovet for barnehageplasser i Sør-Andøy inntil videre kan løses ved bruk 
av  barnehageanlegget som inntil nylig var i bruk der. 
 

2. Administrasjonen gis i oppgave å utrede ny struktur og nybygg av barnehage for Sør-
Andøy med lokalisering som tar hensyn til å dekke behovene ut fra den 
bosettingsstruktur mm. som er i dette området. 
 
 

Tilleggsforslag, foreslått av Thomas Pareli Seines, Arbeiderpartiet 
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Kommunestyret ber administrasjonen utarbeide en strategiplan for bemanning som tar høyde 
for de styringssignalene gitt: 

- Det ønskes tilgjengelig kapasitet.  
 
Votering: 
Formannskapets innstilling vedtatt med 12 stemmer for (SP), mot 8 stemmer (SV, AP,  H, 
MDG og 1 fra SP)  for forslaget fremlagt av Jitse Buitink (SV) på vegne av SV, H, MDG og 
AP. 
 
Tilleggsforslaget fremlagt av Thomas Seines (AP) enstemmig vedtatt. 
 
KS - 108/2022 Vedtak 

1. Det vedtas kroner 3.100.000 i finansieringsramme for renovering av Risøyhamn 
Barnehage.  

2. Beløpet overføres fra prosjektet «Vannforsyning Hinnøya 094141» til «Risøyhamn 
barnehage renovering 2242257».   

3. Kommunestyret ber administrasjonen utarbeide en strategiplan for bemanning som 
tar høyde for de styringssignalene gitt: 
Det ønskes tilgjengelig kapasitet.  
 

Jitse Buitink (SV) ble innvilget permisjon og fratrådte, 19 representanter var til 
stede. 
 
109/2022 Bredbånd i Andøy. Søknad om støtte fra NKOM 
 
Forslag til vedtak: 
  
1. Andøy kommune disponerer kr 1.300.000 som egenandel til søknad om 
bredbåndsutvikling til Nkom. 
2. Pengene disponeres fra Andøyfondet. 
 
Formannskapet 29.08.2022 
 
Rådmannen orienterte om saken. 
 
Behandling 
 
Endringsforslag for punkt 2, foreslått av Kjell-Are Johansen, Arbeiderpartiet 
Pengene disponeres fra disposisjonsfond, kr 1.560.000,-. 
 
Kjell-Are Johansen (AP) gjorde oppmerksom på at størrelsen på kommunens egenandel er 
feil. 
 
Rådmannen beklaget feilen og opplyste at riktig egenandel utgjør kr. 1.560.000,-. 
 
Votering: 
  
Punkt 1 
Enstemmig innstilling til kommunestyret 
 
Punkt 2 
Innstilling til kommunestyret for forslaget fremlagt av Kjell-Are Johansen (AP) som fikk 5 
stemmer for (AP,  2 fra SP, SV og H), mot 2 stemmer (SP) for rådmannens forslag. 
 
FS - 101/2022 Vedtak 
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1. Andøy kommune disponerer kr 1.560.000,- som egenandel til søknad om 
bredbåndsutvikling til Nkom. 
2. Pengene disponeres fra disposisjonsfond, kr 1.560.000,-. 
  
Lill Pettersen (SP), Tone Grav (SP) og Knut A. Nordmo (SP) tok forbehold frem til 
behandlingen i kommunestyret. 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Rådmannen orienterte om saken og svarte på spørsmål.  
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 109/2022 Vedtak 

1. Andøy kommune disponerer kr 1.560.000,- som egenandel til søknad om 
bredbåndsutvikling til Nkom. 
 

2. Pengene disponeres fra disposisjonsfond, kr 1.560.000,-. 
 
 
110/2022 Kjøp av eiendom. Sjøgata 1. og Sjøgata 3. Andenes 
 
Forslag til vedtak: 
1. Andøy kommune inngår avtale om kjøp med eier av Gårdsnummer 42 bruksnummer 10. 
Og ½ del av Gårdsnummer 42 bruksnummer 47 til en pris av 15.000 kr. 
2. Andøy kommune dekker kostnader ved overskjøting og tinglysning. 
3. Kostnader knyttet til kjøp og overdragelse dekkes over disposdjonsfondet.  
 
Formannskapet 29.08.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS - 102/2022 Vedtak 
1. Andøy kommune inngår avtale om kjøp med eier av Gårdsnummer 42 bruksnummer 10. 
Og ½ del av Gårdsnummer 42 bruksnummer 47 til en pris av 15.000 kr. 
2. Andøy kommune dekker kostnader ved overskjøting og tinglysning. 
3. Kostnader knyttet til kjøp og overdragelse dekkes over disposisjonsfondet. 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 110/2022 Vedtak 
1. Andøy kommune inngår avtale om kjøp med eier av Gårdsnummer 42 bruksnummer 10. 
Og ½ del av Gårdsnummer 42 bruksnummer 47 til en pris av 15.000 kr. 
2. Andøy kommune dekker kostnader ved overskjøting og tinglysning. 
3. Kostnader knyttet til kjøp og overdragelse dekkes over disposisjonsfondet.  
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111/2022 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISK VERV - RUNE MYRE 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommunestyre innvilger Rune Myre fritak fra sitt politiske verv som vararepresentant 
til næringsstyret for Andøy Fiskarlag. 
  
Under forutsetning av fritak: 
Som ny vararepresentant til næringsstyret for Andøy Fiskarlag velges: 
 
 
-------------------------------- 
 
Valgnemnda 01.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN - 102/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Rune Myre fritak fra sitt politiske verv som vararepresentant 
til næringsstyret for Andøy Fiskarlag. 
  
Under forutsetning av fritak: 
Som ny vararepresentant til næringsstyret for Andøy Fiskarlag velges: 
Mathias Høyning 
  
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 111/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Rune Myre fritak fra sitt politiske verv som vararepresentant 
til næringsstyret for Andøy Fiskarlag. 
 
Som ny vararepresentant til næringsstyret for Andøy Fiskarlag velges:   
Mathias Høyning. 
 
 
 
 
112/2022 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - ARNE ROBERT SVENDSEN 
(MDG) 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommunestyre innvilger Arne Robert Svendsen (MDG) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret - medlem nr. 1 for MDG 
• Formannskapet - varamedlem nr. 1 for SV og MDG 
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• Styret for Andøy Havn KF - medlem nr. 5 
• Representantskapet Reno Vest IKS - varamedlem 
• Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Medlem - Wig Wam barnehage 
• Programstyre Samskap - Personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen 
• Alminnelig skjønnsnemnd - varamedlem nr . 1 
• Ungdomsrådet - vararepresentant 
• Valgnemnda - medlem 
• Vesterålen reiseliv - medlem nr. 1 

  
Under forutsetning av fritak: 

a) Andøy kommunestyre 
I henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant nr. 2 Anders 
Stave (MDG) opp som representant nr. 1 

 
Malin Abrahamsen (MDG) går inn som fast medlem (nr. 2) av kommunestyret. 
Varamedlemmene rykker opp en plass i henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019. 
Borni Kleppe går inn som nytt varamedlem nr. 5. 
 
b) Andøy formannskap og Valgnemnd 
Som nytt varamedlem nr.  1 for SV og MDG velges: 
 
--------------------------------- 
c) Styret for Andøy Havn KF 
Som nytt medlem nr.  5 velges: 
------------------------------ 
d) Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Wig Wam barnehage: 
Som nytt medlem velges: 
------------------------------- 
e) Programstyre Samskap 
Som nytt personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen velges: 
-------------------------------- 
f) Alminnelig skjønnsnemnd 
Som nytt varamedlem nr . 1 til Alminnelig skjønnsnemnd velges: 
--------------------------------- 
g) Som ny vararepresentant for Maritha Thanke Hansen velges: 
-------------------------------- 
h) Vesterålen reiseliv 
Som nytt medlem nr. 1 velges: 
--------------------------------- 
  
 
 
 
Valgnemnda 01.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN - 103/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Arne Robert Svendsen (MDG) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret - medlem nr. 1 for MDG 
• Formannskapet - varamedlem nr. 1 for SV og MDG 
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• Styret for Andøy Havn KF - medlem nr. 5 
• Representantskapet Reno Vest IKS - varamedlem 
• Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Medlem - Wig Wam barnehage 
• Programstyre Samskap - Personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen 
• Alminnelig skjønnsnemnd - varamedlem nr . 1 
• Ungdomsrådet - vararepresentant 
• Valgnemnda - medlem 
• Vesterålen reiseliv - medlem nr. 1Under forutsetning av fritak: 

 
a) Andøy kommunestyre 

I henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant nr. 2 Anders 
Stave (MDG) opp som representant nr. 1. 

 
Malin Abrahamsen (MDG) går inn som fast medlem (nr. 2) av kommunestyret. 
Varamedlemmene rykker opp en plass i henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019. 
Borni Kleppe går inn som nytt varamedlem nr. 5. 
  
b) Andøy formannskap og Valgnemnd 
Som nytt varamedlem nr.  1 for SV og MDG velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
c) Styret for Andøy Havn KF 
Som nytt medlem nr.  5 velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
d) Representantskapet Reno Vest IKS 
Som nytt varamedlem velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Wig Wam barnehage: 
Som nytt medlem velges: 
Beate Stellander (MDG) 
  
e) Programstyre Samskap 
Som nytt personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen velges: 
Beate Stellander 
  
f) Alminnelig skjønnsnemnd 
Som nytt varamedlem nr . 1 til Alminnelig skjønnsnemnd velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
g) Vesterålen reiseliv 
Som nytt medlem nr. 1 velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
h) Ungdomsrådet 
Som nytt personlig varamedlem for Marita Thanke Hansen velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
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Programstyre Samskap 
Kjell-Are Johansen (AP) stilte spørsmål om den som velges som personlig vara for en som 
er kommunestyrerepresentant må være medlem av kommunestyret.  
 
Ordføreren kunne ikke svare på dette og foreslo at dette valget utsettes. 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 112/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Arne Robert Svendsen (MDG) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret - medlem nr. 1 for MDG 
• Formannskapet - varamedlem nr. 1 for SV og MDG 
• Styret for Andøy Havn KF - medlem nr. 5 
• Representantskapet Reno Vest IKS - varamedlem 
• Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Medlem - Wig Wam barnehage 
• Programstyre Samskap - Personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen 
• Alminnelig skjønnsnemnd - varamedlem nr . 1 
• Ungdomsrådet - vararepresentant 
• Valgnemnda - medlem 
• Vesterålen reiseliv - medlem nr. 1 

  
a) Andøy kommunestyre 
I henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant nr. 2 Anders Stave 
(MDG) opp som representant nr. 1. 
 
Malin Abrahamsen (MDG) går inn som fast medlem (nr. 2) av kommunestyret. 
  
Varamedlemmene rykker opp en plass i henhold til stemmer ved kommunestyrevalget 2019. 
Borni Kleppe går inn som nytt varamedlem nr. 5. 
 
b) Andøy formannskap og Valgnemnd 
Som nytt varamedlem nr.  1 for SV og MDG velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
c) Styret for Andøy Havn KF 
Som nytt medlem nr.  5 velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
d) Representantskapet Reno Vest IKS 
Som nytt varamedlem velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
e) Barnehagenes Samarbeidsutvalg - Wig Wam barnehage: 
Som nytt medlem velges: 
Beate Stellander (MDG) 
  
f) Programstyre Samskap 
Nytt personlig varamedlem for Kjell-Are Johansen: 
Valg utsatt. 
  
g) Alminnelig skjønnsnemnd 
Som nytt varamedlem nr . 1 til Alminnelig skjønnsnemnd velges: 
Jitse Buitink (SV) 
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h) Vesterålen reiseliv 
Som nytt medlem nr. 1 velges: 
Jitse Buitink (SV) 
  
i)Ungdomsrådet 
Som nytt personlig varamedlem for Marita Thanke Hansen velges: 
Jitse Buitink (SV) 
 
Per Kristian Spjelkavik Elvan (SP) ble innvilget permisjon og fratrådte, 18 
representanter var til stede. 
 
 
113/2022 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - YNGVE LAUKSLETT (SP) 
 
Forslag til vedtak: 
  
Andøy kommunestyre innvilger Yngve Laukslett fritak fra følgende  politiske verv ut 
kommunestyreperioden: 

• Kommunestyret  - medlem nr. 3 for SP 
• Formannskapet  - medlem for SP og H 
• Forsvarspolitisk utvalg for SP 
• Styret for Andøy Frivilligsentral - varamedlem for kommunens styrerepresentant 
• Bleik Montessori skole - Observatør  
• Valgnemnda - Medlem 
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse - Medlem 
• Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge - Politisk 

representant 
 

Under forutsetning av fritak: 
 
a) Kommunestyret 
Første vararepresentant, Stein Hansen, går inn som fast medlem av kommunestyret for 
SP.  Varamedlemmer rykker en plass opp. 
 
b) Formannskapet og Valgnemnd 
Som nytt medlem for SP og H velges: 
 
--------------------------------- 
c) Forsvarspolitisk utvalg 
Som nytt medlem for SP velges 
 
--------------------------------- 
d) Styret for Andøy Frivilligsentral 
Som varamedlem for kommunes styrerepresentant velges: 
 
------------------------------ 
e) Bleik Montessori skole 
Som observatør velges: 
 
------------------------------ 
f) Råd for personer med funksjonsnedsettelse  
Som nytt medlem velges: 
 
____________________ 
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g) Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge 
Som ny politisk representant velges: 
 
---------------------------------- 
  
 
 
 
Valgnemnda 01.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN - 105/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Yngve Laukslett fritak fra følgende  politiske verv ut 
kommunestyreperioden: 

• Kommunestyret  - medlem nr. 3 for SP 
• Formannskapet  - medlem for SP og H 
• Forsvarspolitisk utvalg for SP 
• Styret for Andøy Frivilligsentral - varamedlem for kommunens styrerepresentant 
• Bleik Montessori skole - Observatør  
• Valgnemnda - Medlem 
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse - Medlem 
• Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge - Politisk 

representant 
 

a) Kommunestyret 
Første vararepresentant, Stein Hansen, går inn som fast medlem av kommunestyret for 
SP.  Varamedlemmer rykker en plass opp. 
 
b)Formannskapet og Valgnemnd 

 
Som nytt medlem nr. 3 for SP og H velges: 
Rune Stave 
  

Ny varaliste for SP/H: 
  

1. Per Kristian Spjelkavik Elvan (SP) 
2. Torfinn Bø (SP) 
3. Rachel S. Jacobsen (SP) 
4. Jakop Mortensen (SP) 
5. Kurt Spjelkavik (SP) 
6. Kjell-Gunnar Myrseth (SP) 
7. Stine Lundemo (SP) 
8. Odd Arne Andreassen (SP) 

 
  
c) Forsvarspolitisk utvalg 
Som nytt medlem for SP velges 
 
Kurt Spjelkavik (SP) 
  
d) Styret for Andøy Frivilligsentral 
Som varamedlem for kommunes styrerepresentant velges: 
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Rune Stave (SP) 
  
e) Bleik Montessori skole 
Som observatør velges: 
 
Lill Pettersen (SP) 
  
f) Råd for personer med funksjonsnedsettelse  
Som nytt medlem velges: 
 
Tone Schaug (SP) 
 
g) Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge 
Som ny politisk representant velges: 
 
Rune Stave (SP) 
  
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 113/2022 Vedtak 
  
  
Andøy kommunestyre innvilger Yngve Laukslett fritak fra følgende  politiske verv ut 
kommunestyreperioden: 

• Kommunestyret  - medlem nr. 3 for SP 
• Formannskapet  - medlem for SP og H 
• Forsvarspolitisk utvalg for SP 
• Styret for Andøy Frivilligsentral - varamedlem for kommunens styrerepresentant 
• Bleik Montessori skole - Observatør  
• Valgnemnda - Medlem 
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse - Medlem 
• Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge - Politisk 

representant 
 

a) Kommunestyret 
Første vararepresentant, Stein Hansen, går inn som fast medlem av kommunestyret for 
SP.  Varamedlemmer rykker en plass opp. 
  
b) Formannskapet og Valgnemnd 
Som nytt medlem nr. 3 for SP og H velges: 
Rune Stave (SP) 
  
Ny varaliste for SP/H: 

1. Per Kristian Spjelkavik Elvan (SP) 
2. Torfinn Bø (SP) 
3. Rachel S. Jacobsen (SP) 
4. Jakop Mortensen (SP) 
5. Kurt Spjelkavik (SP) 
6. Kjell-Gunnar Myrseth (SP) 
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7. Stine Lundemo (SP) 
8. Odd Arne Andreassen (SP) 

  
c) Forsvarspolitisk utvalg 
Som nytt medlem for SP velges: 
Kurt Spjelkavik (SP) 
  
d) Styret for Andøy Frivilligsentral 
Som varamedlem for kommunes styrerepresentant velges: 
Rune Stave (SP) 
  
e) Bleik Montessori skole 
Som observatør velges: 
Lill Pettersen (SP) 
  
f) Råd for personer med funksjonsnedsettelse  
Som nytt medlem velges: 
Tone Schaug (SP) 
 
 
g) Styringsgruppe - Prosjekt God samhandling rundt barn og unge 
Som ny politisk representant velges: 
Rune Stave (SP) 
  
  
 
 
 
114/2022 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - MARITA THANKE HANSEN 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommunestyre innvilger Marita Thanke Hansen (SP) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret – medlem for SP 
• Formannskapet – varamedlem nr. 2 for SP og H 
• Partssammensatt utvalg – medlem 
• Private barnehagers samarbeidsutvalg – medlem Andungen barnehage 
• Ungdomsrådet – medlem 
• Valgnemnda - varamedlem  

  
Under forutsetning av fritak: 
 
a) 
Andøy kommunestyre 
I henhold til  stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant Rachel Susann 
Jacobsen inn som fast medlem av kommunestyret for SP. Varamedlemmer rykker en plass 
opp. 
 
b) 
Formannskap og Valgnemnd 
Som nytt medlem for SP og H velges: 
------------------------------------ 
c) Partssammensatt utvalg (PU) 
Som nytt medlem velges: 
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------------------------------------ 
d) 
Ungdomsrådet 
Som nytt medlem velges: 
  
----------------------------------- 
 
Valgnemnda 01.09.2022 
 
Behandling 
 
Ordføreren gjorde oppmerksom på at i Marita Thanke Hansen var medlem og leder av 
næringsstyret.  Dette er ved en feil ikke tatt med i saken.  Ordføreren foreslo at det også 
gjøres innstilling for valg til næringsstyret i dette møtet. 
 
Valgnemnda samtykket til forslaget. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
VN - 104/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Marita Thanke Hansen (SP) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret – medlem for SP 
• Formannskapet – varamedlem nr. 2 for SP og H 
• Partssammensatt utvalg – medlem 
• Private barnehagers samarbeidsutvalg – medlem Andungen barnehage 
• Ungdomsrådet – medlem 
• Valgnemnda - varamedlem  
• Næringsstyret 

 
Under forutsetning av fritak: 
 
a)Andøy kommunestyre 
I henhold til  stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant Rachel Susann 
Jacobsen inn som fast medlem av kommunestyret for SP. Varamedlemmer rykker en plass 
opp. 
  
b)Formannskap og Valgnemnd 
Som nytt medlem nr. 3 for SP og H velges: 
Rune Stave (SP) 
 
Som nytt varamedlem nr . 3 for SP og H velges: 
Rachel S. Jacobsen 
 
Ny varaliste for SP/H:  

1. Per Kristian Spjelkavik Elvan (SP) 
2. Torfinn Bø (SP) 
3. Rachel S. Jacobsen (SP) 
4. Jakop Mortensen (SP) 
5. Kurt Spjelkavik (SP) 
6. Kjell-Gunnar Myrseth (SP) 
7. Stine Lundemo (SP) 
8. Odd Arne Andreassen (SP) 
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c) Partssammensatt utvalg (PU) 
Som nytt medlem velges: 
Rachel  S. Jacobsen (SP) 
 
Som personlig varamedlem for Rachel S. Jacobsen velges: 
Tone Grav (SP) 
  
d) Ungdomsrådet 
Som nytt medlem velges: 
Per Kristian Spjelkavik (SP) 
  
e)Næringsstyret 
Som nytt medlem og leder av næringsstyret velges: 
Tone Grav (SP) 
 
Som nytt varamedlem velges: 
Lill Pettersen (SP) 
  
f)  Private barnehagers samarbeidsutvalg - Andungen barnehage: 
Som nytt medlem velges: 
Lill Pettersen (SP) 
  
Som nytt varamedlem velges: 
  
  
  
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 114/2022 Vedtak 
Andøy kommunestyre innvilger Marita Thanke Hansen (SP) fritak fra følgende verv ut 
kommunestyreperioden: 
  

• Kommunestyret – medlem for SP 
• Formannskapet – varamedlem nr. 2 for SP og H 
• Partssammensatt utvalg – medlem 
• Private barnehagers samarbeidsutvalg – medlem Andungen barnehage 
• Ungdomsrådet – medlem 
• Valgnemnda - varamedlem  
• Næringsstyret 

 
a)Andøy kommunestyre 
I henhold til  stemmer ved kommunestyrevalget 2019 rykker representant Rachel Susann 
Jacobsen inn som fast medlem av kommunestyret for SP. 
  
Varamedlemmer rykker en plass opp. 
  
b)Formannskap og Valgnemnd 
Som nytt medlem nr. 3 for SP og H velges: 
Rune Stave (SP) 
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Som nytt varamedlem nr . 3 for SP og H velges: 
Rachel S. Jacobsen (SP) 
  
 
 
Ny varaliste for SP/H:  

1. Per Kristian Spjelkavik Elvan (SP) 
2. Torfinn Bø (SP) 
3. Rachel S. Jacobsen (SP) 
4. Jakop Mortensen (SP) 
5. Kurt Spjelkavik (SP) 
6. Kjell-Gunnar Myrseth (SP) 
7. Stine Lundemo (SP) 
8. Odd Arne Andreassen (SP) 

  
c) Partssammensatt utvalg (PU) 
Som nytt medlem velges: 
Rachel  S. Jacobsen (SP) 
  
Som personlig varamedlem for Rachel S. Jacobsen velges: 
Tone Grav (SP) 
  
d) Ungdomsrådet 
Som nytt medlem velges: 
Per Kristian Spjelkavik (SP) 
  
e) Næringsstyret 
Som nytt medlem og leder av næringsstyret velges: 
Tone Grav (SP) 
  
Som nytt varamedlem velges: 
Lill Pettersen (SP) 
  
f)  Private barnehagers samarbeidsutvalg - Andungen barnehage: 
Som nytt medlem velges: 
Lill Pettersen (SP) 
  
Som nytt varamedlem velges: 
Valgt utsatt. 
  
  
  
 
 
115/2022 Drøftingssak - Etablering av plan for Andøyfondet 
 
Forslag til vedtak: 
  
Ingen. Det legges ikke opp til vedtaksforslag i drøftingssaker. 
  
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Tema/innspill som fremkom i møtet: 
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Innspill fra Matz Abrahamsen (H) 
Vi har lyktes med omstillingsarbeidet. Ta det med oss.  
Involvering:   
Vi har dårlig tid. Vi som folkevalgte har hatt rikelig med tid med å få innspill.  
Virkemiddelapparatet bør involveres.  
Næringslivet bør involveres.  
Mener vi har dårlig tid fordi pengebruken skal strammes kraftig til. Må komme fram til en plan 
innen rimelig tid.  
Satsingsområdene bør leve videre. Stort sett alt kan løses innenfor disse. 
- Klarer vi å definere områder innen disse vil vi kunne lage en plattform for samarbeid.  
Stønadsordninger for fiskeri og landbruk bør oppfinansieres  
Samme med næringsfondet  
Vi har allerede to selskaper som kan defineres som en del av pakken for å ivareta kommunal 
infrastruktur  
- Andøy Teknologipark  
- Andøy Energi Holding  
Har konkret forslag på størrelsesorden for hvert område  
  
Innspill fra Lill Pettersen (SP) 
Vi har snakket om utfordringene  
Få folk til å flytte hit  
Bo her, midlertidig eller for alltid  
Vi har gammel og utslitt bygningsmasse  
Vi har mangel på personell i stillinger  
- Tiltakspakker  
Det som vi skal få til (Whale, Laks, Space) krever kanskje ny kompetanse.  
Vi har et oppsving av elever som søker   
Vi skal være en destinasjonskommune – kan vi bruke fondet på besøksforvaltning  
Havna – kaifronter, næringsbygg, produksjonslokaler  
Ikke lyst på Samskap 2, men satsingsområdene må vi ta vare på  
- Utnytte det ordinære virkemiddelapparatet  
Øke stønadsordningene – disse er evigvarende   
Hovedprosjekter som kan realiseres?  
Gulrøtter som studiestipend, flyttepakker, etc kan være alfa og omega  
  
Innspill fra John Helmersen (SV) 
Drøfte en sak - har ikke klart å finne det i grunnlaget 
To ting jeg er opptatt av  
- Beholde (fagfolk) i kommunen – i alle sektorer  
- Har ikke klart å fortolke de begrensinger som ligger i regelverket. Håper at rådmannen i det 
videre arbeidet, vil finne ut hva som er mulig å trekke ut det som er mulig å få til.  
Produksjon av mat, jfr interpellasjon. Andøy har tradisjon for å produsere mat fra sjø. 
Tilbakegang. Fremmedbåter berger vinterfisket. Vi har en fiskerikommune lenger sør som 
bygger seg opp.   
- Kan man gjøre noe for å understøtte generasjonsskiftet i fiskeri?  
- Kan man gå inn i rederivirksomhet eller aksjeselskap som finansierer ungdom som skal 
finansiere kvotekjøp, båtkjøp, etc.  
- Vi hadde tidligere Andøy Havfiskselskap  
  
Innspill fra Kjell-Are Johansen (AP) 
Formålet er identisk med det som var omstillingsperioden  
- Hva har vi gjort i omstillingsprogrammet?  
- Hva har vi gjort, hva burde vi gjøre annerledes?  
Usikker på hvor vid drøftingen skal være. Vi skal bruke god tid, men ikke alt for lang tid.  
Næringslivet blir det viktigste å involvere.   
Også involvere høyere utdanning, fagskoler, etc for å trekke til oss studenter. Skole.  
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Bruke handlingsplanen som grunnlag. Bruke denne som en midlertidig plan, fram til en ferdig 
plan foreligger.  
Vil fremme et forslag i neste til Formannskap om å vedta handlingsplanen som plan for 
Andøyfondet  
Handlingsplanen åpner for å oppfinansiere stønadsordningene fiskeri, landbruk, etc.  
  
Innspill fra Thomas Seines (AP) 
Må se på intensjonen. En hjørnesteinsbedrift ble lagt ned.  
Erfaring fra Samskap. Nå skal vi få Andøyfondet i tillegg til å få hjelp til havn.  
Bruken må være i samsvar med intensjonen  
- Opprettholde befolkningstall  
- Snu befolkningstall  
- Enig med Lill Pettersen  
  
Innspill fra Kurt Spjelkavik (SP) 
Vi snakker om to ting  
- Kompetanse  
- Infrastruktur  
Knapt et møte vi ikke er innom disse to problemstillingene. Disse er ryggraden i et samfunn.  
Rådmannen tok fram «strategisk kompetansestyring» i form av «rekruttere» og «beholde». 
Forsvaret bruker mye tid på dette. Bruker tid på hele forløpet; anskaffe, utvikle, incentiver for 
å beholde (spesielt i grisgrendte strøk, det finnes områder i NN der det er enda 
vanskeligere)  
- Prøver å male et bilde der vi kan lage en strategisk plan for å styre kompetanse. Hva slags 
kompetanse trenger vi i fremtiden, opp mot de satsningsområdene vi har. En strategisk 
kompetanseplan vil gi mulighet til å lage en lønnspolitikk, med litt spark i.  
- Bruke fondet til å lage noen incentiver for å bli spissere for rekruttering, og for å beholde.  
- En god lønnspolitikk med incentivordningen som finansieres gjennom Andøyfondet. Tror 
det vil være mulig.  
Infrastruktur. Andøyfondet bør kanskje være et infrastrukturfond. (Deler av). For å oppnå de 
målsetninger som rep Johansen har vært opptatt av; veier, asfalt, kaifronter. Basalbehov 
som vi må bidra til som kommune.  
  
Innspill fra Malin Abrahamsen  (MDG) 
Andøy kommune burde følge eksempelet til mange kommuner å etablere et klima- og fond.  
Omstilling og utvikling av bærekraftig næringsliv.  
Et eller flere tiltak som bidrar til å nå FNs bærekrafts mål.  
All bruk av fondet bør være forankret i FNs bærekrafts mål.  
  
Innspill fra Torfinn Bøe (SP) 
Savner (i innleggene fram til nå)  
Hvem skal drive dette arbeidet? Dette er mer enn hva vi fikk i omstillingsprogrammet?  
 
Hvem skal drive med arbeid for dobbelt så mye midler?  
- Administrasjonen har nok å gjøre. Fremdriften vil ikke være god nok. MÅ bruke tid på å 
organisere. Prosjekt? Erfaringer fra Samskap? Leie inn folk utenfra.  
- Dette blir en viktig del å få på plass for å få fart i arbeidet.  
Ellers opptatt av involvering versus tidsbruk: Dette er befolkningens penger. Må finne en 
måte å involvere innbyggere.  
  
Innspill nr. 2 fra John Helmersen (SV) 
Natur og miljø: Stiller meg 100% bak det.  
Kultur glimrer ofte med sitt fravær i denne type saker. Kultur er koblet til bolyst. Vi har en 
første del av en kulturminneplan som ikke realisert, uten at de 250 kan benyttes til det. Men 
kulturlivet generelt trenger et løft. Ønsker å integrere kultur i forslagene.  
  
Innspill nr. 2 fra Kjell-Are Johansen (AP) 
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Kunne vært nyttig å få avklart hvor stor andel av fondet som vi kan få lov til å disponere selv, 
jfr. brevets innhold om bruk av virkemiddelapparat.  
  
Innspill fra ordfører Knut A. Nordmo (SP) 
Departementet har vært tydelig på at dette er et Andøyfond hvor Andøy kommunestyre skal 
være i føringen.  
Vi skal samarbeide med virkemiddelapparat og den kompetansen de har nasjonalt og 
regionalt for å kvalitetsikre bruken av fondet, men Andøy kommune skal styre bruken av 
fondet innenfor regelverket. Virkemiddelapparatets virkemidler skal søkes brukt på vanlig 
måte og Andøyfondet skal brukes der det ordinære virkemiddelapparatet kommer til kort i å 
utløse de prosjektene som man mener er viktig å realisere og som gir størst effekt i 
arbeidsplasser og ringvirkninger, og ellers etter retningslinjene for fondet. 
 
Omstillingsarbeidet med de 7 satsingsområdene og Innovasjon Norges retningslinjer for 
avslutning av omstillingsprogrammet, samt masterplanarbeidet for Spaceporten vil legge 
noen føringer for bruken av deler av fondet. 
 
Håper på at hovedinnretning på bruken av kapitalen er å sørge for størst mulig gjenbruk av 
størstedelen av kapitalen, slik at det utløser realisering av hovedprosjekter sammen med 
virkemiddelapparatet, Innovasjon Norge, Siva, Nordland Fylkeskommune, banker og/eller 
andre aktører. 
 
Det må rigges et lokalt saksbehandlings- og næringsutviklingsapparat, samt at 
kommunestyret ut fra en overordnet plan delegerer styringen av bruken enten til 
formannskapet eller næringsstyret, noe vi får komme tilbake til. 
 
 
KS - 115/2022 Vedtak 
 
Per Kristian Elvan Spjelkavik (SP) og Jitse Buitink (SV) tiltråde, 20 
representanter var til stede. 
 
116/2022 Finansiering av prosjekt for å etablere turnusplaner med høyere andel 
heltidsstillinger 
 
Forslag til vedtak: 

1. Andøy kommune investerer NOK 300 000 i heltidskultur i pleie og omsorg, gjennom å 
gå til innkjøp av ekstern kompetanse for å få etablert turnusplan med en økt andel 
heltidsstillinger.  

2. Investeringen finansieres gjennom disposisjonsfond. 
 
 
Formannskapet 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS - 107/2022 Vedtak 

1. Andøy kommune investerer NOK 300 000 i heltidskultur i pleie og omsorg, gjennom å 
gå til innkjøp av ekstern kompetanse for å få etablert turnusplan med en økt andel 
heltidsstillinger.  

2. Investeringen finansieres gjennom disposisjonsfond. 
 

Samtlige partier tok forbehold frem til behandlingen i kommunestyret. 
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Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Evaluering, foreslått av Malin T. Abrahamsen, Miljøpartiet De Grønne 
Effekten av prosjektet på arbeidsnærvær og arbeidsmiljø skal evalueres 6 og 12 mnd etter 
eventuell innføring av ny turnusordning. 
 
Votering: 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 
 
Tilleggsforslaget fremlagt av Malin Abrahamsen (MDG) enstemmig vedtatt. 
 
KS - 116/2022 Vedtak 

1. Andøy kommune investerer NOK 300 000 i heltidskultur i pleie og omsorg, gjennom å 
gå til innkjøp av ekstern kompetanse for å få etablert turnusplan med en økt andel 
heltidsstillinger.  

2. Investeringen finansieres gjennom disposisjonsfond. 
3. Effekten av prosjektet på arbeidsnærvær og arbeidsmiljø skal evalueres 6 og 12 mnd 

etter eventuell innføring av ny turnusordning. 
 
 
117/2022 Medlemskap i Nettverk av fjord- og kystkommuner 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune melder seg inn i Nettverk fjord- og kystkommuner. 
 
      
 
Formannskapet 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS - 108/2022 Vedtak 
Andøy kommune melder seg inn i Nettverk fjord- og kystkommuner. 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 117/2022 Vedtak 
Andøy kommune melder seg inn i Nettverk fjord- og kystkommuner. 
 
 
118/2022 Omorganisering Vesterålen regionråd - justerte samarbeidsavtaler 
 
Forslag til vedtak: 

1. Andøy kommune vedtar justerte samarbeidsavtaler. 
2. Signaturretten gis til daglig leder og styreleder hver for seg. 
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Formannskapet 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS - 109/2022 Vedtak 

1. Andøy kommune vedtar justerte samarbeidsavtaler. 
2. Signaturretten gis til daglig leder og styreleder hver for seg.  

 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Ordføreren informerte om feil i punkt 2 i forslag til vedtak og formannskapets innstilling.  Det 
riktige er: 
2. Signaturretten gis daglig leder og styreleder i fellesskap. 
 
Ordføreren ba om at feilen rettes opp i kommunestyrets vedtak. 
 
Votering med korrigering av feil: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS - 118/2022 Vedtak 

1. Andøy kommune vedtar justerte samarbeidsavtaler. 
2. Signaturretten gis til daglig leder og styreleder i fellesskap. 

 
 
119/2022 SPØRSMÅL OG INTERPELLASJONER - KOMMUNESTYREMØTE 12.09.2022 
 
Forslag til vedtak: 
Spørsmål fra Matz Abrahamsen (H) om tilgjengelighet teknisk enhet 
Spørsmål fra Malin Abrahamsen (MDG) om klimabudsjett og klimaregnskap 
Spørsmål fra Jitse Buitink (SV) angående helse/pleie- og omsorg  
Spørsmål fra Jitse Buitink (SB) om ansatte og bosetting i kommunen 
Spørsmål fra Jitse Buitink (SV) ang. parkeringsplasser for Kiilgården 
Interpellasjon fra Jitse Buitink (SV) om prioritering av saker som skal utredes 
Interpellasjon fra Jitse Buitink (SV) om delegasjonsreglementet 
Interpellasjon fra Lill Pettersen (SP) angående matproduksjon 
  
  
 
 
Kommunestyret 12.09.2022 
 
Behandling 
 
Ordføreren informerte om spørsmål fra Matz Abrahamsen (H) om tilgjengelighet teknisk 
enhet i samråd med spørsmålsstiller er omgjort til interpellasjon. 
 
Matz Abrahamsen (H) la frem følgende interpellasjon: 
 
Tilgjengelighet teknisk enhet 
 
Det er godt kjent i Andøysamfunnet at det er bevilget store midler fra Andøyfondet for 
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styrking av  
Teknisk enhet. 
 
Selvfølgelig er jeg innforstått med at det tar tid før vi ser resultater av en slik satsing, men  
innbyggerne og næringslivet er utålmodige og det bør derfor skje noe så raskt som mulig. 
 
Jeg har fått mange, ja svært mange, henvendelser fra privatpersoner og næringslivsaktører 
om at det  
tar urimelig lang tid å få saker behandlet, og at det er mangelfull tilbakemelding. Man kan 
derfor  
undres på om saksbehandlingsfristene blir overholdt. I tillegg erfares det at saksbehandlere 
og  
teknisk sjef er svært vanskelig å få ta i, både på telefon og på e-post. 
 
Ut fra dette har jeg følgende spørsmål: 
-  Finnes det oversikt/status over restanser for ubehandlede saker? 
-  Hvilke rutiner er/vil bli etablert for å holde nødvendig oversikt over slike restanser? 
-  Hvilke tiltak er/vil bli iverksatt for å løse utfordringen med etterslepet i saksbehandling? 
-  Hva kan gjøres for at ansatte i teknisk enhet blir mer tilgjengelige for "kundene"? 
  
Teknisk sjef John Petter Karlsen svarte: 
 
Ordfører,    
Telefonene går varm av henvendelser, og vi svarer på e-poster hele tiden. Vi har diskutert 
dette spørsmålet med saksbehandlere. Det er riktig ordfører, at man på den ene siden har 
henvendelser som ikke følges godt nok opp og har saker der fremdriften ikke er som den 
burde. Men, det er også riktig at antallet saker og henvendelser har gått vesentlig opp etter 
at vi kom ut av pandemien. Jeg tror derfor det er hensiktsmessig å rekapitulere året som er 
gått:   
I år bevilget Kommunestyret en ramme på 20 millioner til økt kapasitet. Dette ble gjort etter at 
administrasjonen innså at man hadde store utfordringer. Det var ikke fysisk mulig å 
understøtte alle prosessene og ta tak i alle restanser. Det foregår nå en storstilt 
endringsprosess på alle nivå i organisasjonen. Nye systemer, nye mennesker med et stort 
opplæringsbehov. Hvorfor skjer dette nå?   
   
Jeg vil gjerne rekapitulere noe av det som er skjedd det siste året.   
Kystverket har kontaktet kommunen for å starte jobben med Fiskerihavnen. Anbud skal ut 
våren 2023. Havneprosjektet skal igangsettes. Dette innebærer en digitalisering av 
havnearkivet I august ble det gjort en gjennomgang av kommunens havnearkiv. Det ble totalt 
nedlagt nærmere 60 arbeidstimer av alle de ansatte på teknisk i felleskap, for å gå gjennom 
eldre papirmateriale for havneutbygginger.    
  
Andøya Space varslet det siste året at de har fått penger til nytt rakettskytefelt, og varsler en 
omfattende mengde tidskritiske byggesøknader. Vi har vært nødt til å ha jevnlige 
dialogmøter med Space for å sørge for tilstrekkelig framdrift. På den måten håper 
administrasjonen at man har klart å understøtte dette prosjektet.   
  
Vi er i gang med en sentrumsplanarbeidet på Andenes som ligger som en bestilling i 
planstrategien, der første steg er å utarbeide en stedsanalyse for Andenes. Samtidig 
forbereder vi oss på deltakelse i masterplanprosessen sammen med Innovasjon Norge, som 
i seg selv vil dra på mange resurser i 2022 og 2023.   
  
Vi kjører møter og forhåndskonferanser med aktører i næringslivet. Noen eksempler er 
Midnattssol camping og golfbanen på bleik, som nå har varslet planoppstart. Vi har også 
dispensert administrativt i flere saker, nå sist har vi gitt tillatelse til bygging i Oksebåsen. I 
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forrige uke hadde vi møte med Kiilgården angående prosjektet deres, som berøres i et annet 
spørsmål i dette kommunestyret.     
  
Administrasjonen ber om at man er tydelig på hvilke næringsaktører som opplever å ikke få 
kontakt. Administrasjonen ønsker å drive likebehandling av næringsaktører, og det vil jo ikke 
være tilfelle dersom noen næringsaktører opplever å holdes utenfor dialog med kommunen.  
Administrasjonen vil kunne svare på konkrete saker, eksempelvis spørsmålet i dag om 
Kiilgården.    
  
I vår fikk vi beskjed fra vår leverandør at årets oppmålingssesong stod i fare for å stanse 
opp. Vi måtte i gang med en omfattende oppgradering av systemene på kart og oppmåling. 
Arealplanregisteret er ikke ajourført siden 2010, og det jobbes nå for å hente inn dette 
etterslepet.   
  
I 2021 skulle byggeprosjektet brannstasjonen på Risøyhamn startes opp. Her manglet vi 
prosjektleder. Samtidig skulle Åse sykehjem ferdigstilles i kritisk fase. Mangler prosjektleder 
også der. Dette forklarer også noe av kapasitetsutfordringene, fordi noen ressurser måtte 
omdisponeres. Samtidig går det mot fristen for når døgnmulkten for Andenes brannstasjon, 
som er blitt varslet helt siden 2017 skal løpe. Arbeidet med dette prosjektet må derfor 
prioriteres høyt dersom man skal unngå at denne døgmulkten starter.    
  
Det er også lagt ned omfattende innsats i omsorgsboligprosjektet i vår, som har stor 
betydning og innebærer en endring i den kommunale strategien for helse. Saken ble høyt 
prioritert, og ny eiendom ble kjøpt allerede sommeren 2022. Reguleringssaken er nå varslet.    
  
Vi har startet et kartleggingsarbeid på kommunale veier, som blir lagt fram til kommunestyret 
så snart som mulig. Samtidig gir vi brannvesenet en helt ny ledelse, som vil sørge for å 
bedre beredskapen for kommunen. Og forhåpentligvis bedre kontakt mellom ledelse og 
ansatte i Brann.   
  
Dette har vært et utfordrende år for alle involverte. Nå er vi igjen oppe i ca 60 byggesaker 
liggende. Oppmålingssaker vet vi at vi har 50 saker liggende, men her får vi telefoner fra 
personer med over 10 år gamle saker. Administrasjonen vil oppfordre alle som har eldre 
oppmålingssaker om å kontakte oss. På eldre saker har vi ikke et tilfredsstillende register.   
  
Oppsummert er dette utenfor hva man opprinnelig var dimensjonert for å håndtere. Mengden 
av eksterne sjokk, omveltninger, endringer og lederskifter er svært krevende for 
organisasjonen. Et eksempel på at et høyt tempo kan skape problemer er saken som skal 
behandles i dag, om Risøyhamn barnehage. Her har vi klart å feilinformere formannskapet i 
juli. Kanskje ville man kunne unngått dette med bedre kapasitet.    
  
Jeg kan si at våre saksbehandlere tar telefonen når det ringer. De svarer på e-post. Men, 
administrasjonen vil understreke det ekstraordinære i denne situasjonen. Kommunen er 
også i ferd med å gå over fra fasttelefon til mobiltelefon. Vi står midt i en fase der disse 
ansatte skal onboardes på en god måte, få tilganger til systemer og bli en del av den nye 
kulturen.  Vi har lagt om til et nytt sak-arkivsystem og ny postjournal som effektiviserer 
saksbehandlerprosessen, og som gir langt bedre styringsinformasjon når det gjelder 
restanse. På ny nettside skal man kunne booke en saksbehandler, vi må bare få tilordnet de 
rette menneskene til riktige saksområder og tider. Samtidig bidrar denne overgangen nå til 
forlenget saksbehandlingstid, fordi alle pågående saker nå ligger i et historisk arkiv og må 
kopieres enkeltvis over til et nytt. Vi sender ut standardbrev til alle med informasjon om dette, 
og varsler om tildeling av ny saksbehandler på en rekke saker.   
Det er viktig at kommunestyret er tydelig på hva det er slags fagområder de mener vi ikke tar 
telefonen eller ikke svarer på e-post på. Dersom det er saksbehandling knyttet til vei, gatelys 
og vann/avløp har vi lagt om måten dette behandles på. Henvendelser som før ble besvart, 
blir ikke besvart på samme måte nå. Tidligere fikk innbyggere svar på e-poster personlig når 
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de gjorde henvendelser om et svart gatelys. En sånn ressursutnyttelse kan vi ikke forsvare i 
2022.    
  
Administrasjonen ønsker å sende et signal til både private og næringsliv som opplever at vi 
ikke følger dem godt nok opp. I flere tilfeller har vi en plikt til å svare etter forvaltningslovens 
regler. Og så er det et annet viktig poeng: lokalt næringsliv og private skal ikke ha en følelse 
av å bli nedprioritert som følge av fancy store prosjekter. Dette er vi veldig oppmerksom på, 
og forsøker å avsette tidsbruk på en rettferdig måte. Alle skal ha sin sak behandlet, både 
næringsliv og private.   
  
Ønsker kommunestyret å få innsikt i ressurssituasjonen på jevnlig basis? Administrasjonen 
har forsøkt å ha hyppigere orienteringer når ting oppstår. Administrasjonen har et ønske om 
å orientere. Dersom kommunestyret ønsker, kan man få en jevnlig oppdatering på kapasitet 
og ressurssituasjonen. Dette er altså innspill fra administrasjonen, for å gi et litt mer nyansert 
bilde av situasjonen. Det viktig å formidle at kapasitet og framdrift er noe man bør diskutere 
hele tiden.    
  
Vi har sannsynligvis ikke dratt på alt vi kan innenfor 20 millioner kroner på 5 år. Skal vi 
ansette flere saksbehandlere? Skal vi digitalisere byggesaksarkivet?   
Skal vi inngå flere interkommunale samarbeid på teknisk enhet sine fagområder, for å bedre 
kapasiteten og robustheten?   
  
Dette er spørsmål administrasjonen stiller seg.   
 
Malin Abrahamsen (MDG) stilte følgende spørsmål: 
Spørsmål til ordføreren om klimabudsjett og klimaregnskap, 12.09.22  
I kommunestyremøtet 18.05.2020 ble det gjort følgende vedtak:   
Andøy kommunestyre ber om at det utarbeides et klimabudsjett og klimaregnskap i 
forbindelse med revidering av energi og klimaplanen. Mitt spørsmål er følgende:   
Hva er status på arbeidet med klimabudsjett og klimaregnskap?  
Hva er planlagt progresjon for disse?  
  
Teknisk sjef John Petter Karlsen svarte:   
  
Ordfører.   
 
Andøy kommune deltar i et regionalt plan- og klimanettverk som arbeider med et 
klimaregnskap basert på offentlig kommunefordelt utslippsstatistikk fra Miljødirektoratet og 
SSB.  Gjennom det regionale plan- og klimanettverket, har kommunene i Vesterålen laget et 
oppsett for hvilke datasett et slikt utslippsregnskap skal bruke. Klimaregnskapet vil 
oppdateres når arbeidet med Energi og klimaplanen starter opp. Planarbeidet vil følge Statlig 
planretningslinje for energi, klima og klimatilpassing.    
  
Veileder for klimabudsjett ble lansert januar 2021 av Oslo, Hamar og Trondheim kommuner. 
Arbeidet ble støttet med Klimasatsmidler.   
  
Det er ennå ikke etablert rutiner for klimabudsjett i Andøy kommune.    
Et klimabudsjett er ment å være et verktøy for å beregne effekten av planlagte utslippskutt. 
Klimabudsjett og klimaregnskapet brukes som henholdsvis målstyring og som fasit, for å se 
om tiltakene som ble iverksatt/budsjettert oppnådde de utslippskuttene som ble beregnet.   
   
Arbeidet med klimabudsjett og klimaregnskap hører hjemme i et planarbeid.  Siden Andøy 
kommune ikke jobber aktivt og planmessig med klimakutt per i dag, er hensikten med et 
klimabudsjett ennå ikke til stede. Arbeidet med klimaplan skal i henhold til vedtatte 
planstrategi for Andøy 2020-2023, være gjennomført i løpet av 2022-2023. Framsikt vil være 
kommunens støtteverktøy for arbeidet med klimaplanlegging.    
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Jitse Buitink (SV) stilte følgende spørsmål: 
  
SPØRSMÅL TIL KOMMUNESTYRETS MØTE 12. SEPTEMBER 2022 
BEHOLDE OG REKRUTTERE FAGPERSONALE HELSE/PLEIE- OG OMSORG 
Det har i Andøy kommune gjennom lengre tid vært problemer med å beholde og rekruttere 
fagpersonale i pleie- og omsorgssektoren. Likeså har det vært problemer med å rekruttere 
og beholde fagpersonale til legestillingene i kommunen, da spesielt på Andenes legekontor. 
Et alvorlig moment i denne sammenhengen, er at Andøy kommune har stort forbruk av 
liggedøgn av pasienter som er ferdigbehandlet ved sykehus, men som kommunen i henhold 
til Samhandlingsreformen, skal overta til sykehjem for videre opphold og behandling. Dette 
gir kommunen store økonomiske utlegg og utilsiktede ulemper for både pasienter og 
pårørende. Bruken av sykehjemsplasser i Bø kommune, milevis fra Andøy, er likeså en 
belastning for pasienter og pårørende. Det er uttrykt fra administrasjonen at man ikke kan ta i 
bruk deler av gamle ABBS til mottak av pasienter som er ferdigbehandlet ved sykehus, fordi 
man ikke kan skaffe fagpersonale til å utføre tjenesten ved ABBS i tillegg til sykehjem og 
forsterka enheter som allerede er i drift. 
 
Kommunen står ved etablering av flere betjente omsorgsboliger som skal bygges på 
Andenes, overfor en forsterking av utfordringen med å beholde og rekruttere fagpersonale.  
Alt dette bør være velkjent for administrativt og politisk nivå i kommunen, men som folkevalgt 
politiker er jeg og mitt parti SV veldig usikker på hvordan rådmannen håndterer saken, særlig 
fordi etterspørselen etter helserelatert/pleie- og omsorgsrelatert fagpersonale til kommunene 
synes å være stor i hele landet. Dette gir følgende spørsmål til ordfører: 
 

1. Hvor mange personer med relevant utdanning innen helsesektoren/pleie- og omsorg i 
Andøy, har sluttet i tjenesten de siste tre år? 

  
2. Hvordan er disse blitt fulgt opp for tilrettelegging for egne muligheter, tilbud om 

kompetanseheving, heltid eller deltid etc. - og har man kartlagt ved sluttintervjuer om 
hvorfor personale velger å slutte i tjenesten? 

  
3. Vil ordføreren si seg fornøyd med søkertallet på kommunale stillinger og innsatsen for 

å rekruttere fagpersonale? 
  
Rådmannen svarte: 
 
1.  
Det er ikke mulig å svare på for de tre siste år, grunnet overgang til nytt lønnssystem og 
enhetsleder har kun tilgang på tall fra 01.01.21 - 31.08.22. for oppgitt tidsperiode er 
fordelingen slik:  
           Sykepleier/vernepleier: 9 hvorav 2 pensjonister,  Helsefagarbeidere:  10- hvorav 4 
pensjonister,  
           Leger: 2, Ledere: 6. Totalt antall 33 - hvorav 6 pensjonister.  
  
2.  
Både avdelingsledere og enhetsledere har dialog med de ansatte ved mottatte oppsigelser, 
men ingen systematisk rutine på sluttsamtale. Dette er noe som har vært diskutert som et 
forbedringspotensial innen helse, men forslag om at en HR-funksjon eller andre som ikke er 
den ansattes nærmeste leder burde gjennomføre. Dette med bakgrunn i erfaring om at 
oppgitt årsak til oppsigelser, avviker med den informasjon som gis nærmeste leder. Det er 
ingen prosedyre eller avsatte midler for å tilby økt stilling eller gi mulighet til 
kompetanseheving innenfor egne rammevilkår på nåværende tidspunkt. Det legges derimot 
vekt på tilrettelegging i turnus og andre tiltak som gagner den ansatte ved behov så langt det 
er mulig.  
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3.  
Å rekrutter til stillinger er utfordrende på landsbasis og nasjonalt. Det er ulik søkermengde på 
utlyste stillinger innen helse i Andøy, men fellesnevner er dessverre et lavt søkertall på de 
fleste stillinger. Man ser særlig utfordringene på sør, men også på nord er det krevende å 
rekruttere til stillinger som lyses ledig.  
Det en ser er at det vil oppstå en rekke ulike lokale modeller ut fra de ulike kommuners 
økonomi, og en er i dag heller ikke i stand til å konkurrere med det private marked.  
 
 
 
Jitse Buitink (SV) stilte følgende spørsmål: 
SPØRSMÅL TIL KOMMUNESTYRETS MØTE 12. SEPTEMBER 2022 

• REKRUTTERING TIL KOMMUNALE STILLINGER OG VEKTLEGGING AV 
BOSETTING FOR RAMMETILSKUDD OG SKATTLEGGING TIL KOMMUNEN 

  
Folketallet i Andøy kommune har i lang tid vært for nedadgående og Statistisk Sentralbyrå 
sin framskriving av folketallsutviklingen er fortsatt nedslående når det gjelder Andøy 
kommune. Nå er forhåpentlig ikke byråets framskriving korrekt, men for kommunen gjelder 
det å være på den såkalte «tilbudsside» for å beholde de som allerede er bosatt og skatter til 
kommunen og ikke minst gir uttelling i statens rammetilskudd til kommunekassen.  
Det er etter SVs oppfatning likeså viktig at kommunens egne ansatte er bosatt i kommunen, 
med den betydning for kommuneøkonomien dette gir.  
 
Spørsmålene til ordfører er da følgende: 

1. Hvor mange ansatte i stillinger i kommunens tjeneste, med eventuelt antall tilknytta 
personer i egen husholdning, er ikke bosatt her? 

2. Legger administrasjonen noen vekt på at de som ansettes, er bosatt eller vil bosette 
seg i kommunen? 
 
 
 
 

Rådmannen svarte:  
 
Alle som flytter i Norge har plikt til å melde flytting til et skattekontor innen 8 dager etter 
flyttingen, i henhold til lov om folkeregistrering § 6-1. 
 
Det er folkeregisteret som har oversikt over nøkkelopplysninger om alle personer som er 
eller har vært bosatt i Norge, blant annet bostedsadresse. 
 
Det finnes unntak fra regelen om å melde flytting, og det vanligste unntaket gjelder personer 
som har pendlerstatus. Når det gjelder kommunalt ansatte registrerer vi bostedskommune til 
den enkelte, og vi oppfordrer med jevne mellomrom ansatte til å melde flytting. 
 
Dersom man mistenker at det er feil i opplysningene i folkeregisteret har kommunen og 
andre offentlige myndigheter plikt til å melde avvik til folkeregisteret, i henhold til lov om 
folkeregistrering § 7-1. For øvrig er det derfra et anliggende mellom skatteetaten og den 
enkelte. 
 
Hvor mange ansatte i stillinger i kommunens tjeneste, med eventuelt antall tilknytta personer i 
egen husholdning, er ikke bosatt her?   
 
Vi har hatt en gjennomgang av ansattes registrerte bostedskommune, og har registrert 9 
ansatte som ikke har registrert bostedsadresse i Andøy kommune. Vi har ikke oversikt over 
antall tilknyttede personer i hver husholdning.  
 



 

Side 33 av 37 
 

 
Legger administrasjonen noen vekt på at de som ansettes, er bosatt eller vil bosette seg i 
kommunen?   
 
I ansettelser skal man i henhold til hovedtariffavtalen legge til grunn kvalifikasjonsprinsippet. 
Det betyr at det er den som er best kvalifisert etter en samlet vurdering av følgende som skal 
tilbys stillingen:   

• teoretisk utdanning   
• yrkeserfaring    
• personlige egenskaper    
• sammenholdt med fastsatte krav og ønskede kvalifikasjoner i en  

                 stillingsutlysning    
 

I utgangspunktet legges det derfor ikke vekt på bostedsadresse eller om den aktuelle 
kandidaten ønsker å bosette seg i kommunen.  
 
Det er svært begrensede muligheter til arbeidsgiver å stille krav om bosted:   
 
For enkelte stillinger kan bostedskrav være regulert i lov, forskrift eller tariffavtale. For 
eksempel er embets- og tjenestemenn med politimyndighet pliktig til å bosette seg i såkalt 
"tjenestemessig" forsvarlig avstand til tjenestestedet. Denne bostedsplikten er begrunnet i 
beredskapsmessige hensyn.   
  
For andre stillinger generelt kan det etter omstendighetene være rom for å avtale et 
bostedskrav i avtalen. Dette beror imidlertid på en konkret avveining mellom arbeidsgivers 
saklige behov for et slikt bostedskrav, og arbeidstakers interesser. At bostedskravet er avtalt 
for å ivareta saklige og tungtveiende formål, vil være av stor betydning for domstolenes 
vurdering av om vilkåret står seg etter avtalelovens bestemmelser. Et bostedskrav er 
inngripende, og det vil nok kun være forholdsvis unntaksvis at en arbeidsgiver har adgang til 
å gyldig inngå avtale med en arbeidstaker om dette. Et generelt krav om bosted i Andøy i 
ansettelser vil ikke være saklig og tungtveiende formål.   
  
Derimot oppfordrer vi ansatte til å bosette seg i kommunen og selvsagt melde flytting.    
 
Jitse Buitink (SV) stilte følgende spørsmål: 
Arbeidet med Kiilgården har stoppet opp. Huset er et av kommunens vakreste men står nå til 
forfall. Grunnen er oppgitt til å være en uenighet med kommunen hvor kommunen ikke 
ønsker å gi eieren rett til parkerings foran bygget. Undertegnede ønsker å minne ordfører på 
om viktigheten av dette historiske bygget, og at området foran huset har tilhørt eiendommen 
før kommunen overtok. Nå får kommunen også utvidet sitt areal på naboeiendommen.   
Hva vil ordføreren gjøre for å straks sikre at eierne får tildelt parkeringsplasser slik at 
arbeidet kan komme i gang igjen?  
 
Ordføreren svarte: 
  
Administrasjonen skal nå i gang med en sentrumsplan for Andenes og vil i forbindelse med 
det gjennomføre forskjellige analyser av sentrum, deriblant en trafikkanalyse. Vi mener det vil 
være viktig å ha på plass en helhetlig plan for utviklingen av sentrum før man binder opp nye 
areal til bestemte formål. Dagens trafikksituasjon i området rundt Kiilgården er ikke gunstig, 
og framtidige planer tyder på at man vil få et økende problem med parkering i området. Å 
gjennomføre løsninger på isolerte deler kan komme i veien for en overordnet plan for 
området.  
 
Vi ønsker å minne om at denne saken ble behandlet i formannskapet 07.06.2021. Kiilgården 
AS søkte da om å kjøpe deler av gnr. 41 bnr. 1 for å benytte som parkeringsareal i tilknytning 
til hotellet. Videre ble det søkt om å kjøpe den delen av gnr. 41 bnr. 1 som ligger nord for 
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Hamnegata for å innlemme dette i anlegget, samt deler av gnr. 41 bnr. 42. I formannskapet 
ble det enstemmig vedtatt at Kiilgården AS ikke imøtekommes i det omfanget det var søkt 
om, men at man kan komme frem til en løsning om midlertidig leie. Vedtaket i sin helhet 
finnes i sak 88/2021.  
 
I møte med Kiilgården AS, 06.09.22, ble det lagt frem et forslag om å skissere ut en avtale 
som sikrer en midlertidig løsning for parkering og trygg gangvei forbi hotellet, der kommunen 
på et senere tidspunkt kan flytte parkeringsplassen dersom man ser at det vil være mer 
hensiktsmessig for området sett i en større sammenheng. Vi er i en dialog med forslagsstiller 
om dette og håper vi kan få på plass en løsning som vil fungere for begge parter, slik at man 
sikrer ivaretakelse og utvikling av Kiilgården for fremtiden gjennom bruk. 
 
Jitse Buitink (SV) la frem følgende interpellasjon: 
Det har ved flere anledninger blitt fremsatt spørsmål fra flere av kommunestyrets medlemmer 
om en prioriteringsliste av saker kommunestyret ber administrasjonen utrede. Dette er ikke 
blitt forelagt kommunestyret. Undertegnede fremmer derfor følgende forslag til vedtak: 
 
1. Rådmann skal fremlegge en oversikt over hvilke saker som kommunestyret har bedt 
administrasjonen arbeider med innen neste kommunestyre og hvordan disse prioriteres. I 
denne listen skal det også fremgå om administrasjonen selv har satt i gang utredninger og 
om hvordan disse prioriteres. 
  
Rådmannen svarte: 
 
Ordfører,  
Tidligere rådmann la én gang per år fram en sak om status på politiske vedtak. Rådmannen 
ser absolutt verdien av å føre en slik oversikt, og ønsker å legge fram en status ved første 
anledning, altså i kommunestyret i oktober.  
 
En slik oversikt vil gi kommunestyret informasjon om politiske utredninger som er igangsatt 
eller må igangsettes. Slik rådmannen tolker representant Butink, vil en slik oversikt adressere 
problemstillingen han fremsetter.  
 
Hva gjelder en generell oversikt over igangsatte utredninger, ser ikke rådmannen det som 
hensiktsmessig å etablere en slik oversikt. Dette fordi rådmannens utredningsplikt er 
generell, og derfor knyttet til både politiske og administrative saker.  
 
Uten en klar definisjon av begrepet «utredning», vil det å etablere en oversikt over planlagte 
utrednringer utfordre det norske politiske systemets prinsipielle skille mellom politikk og 
administrasjon, forankret blant annet i kommuneloven.   
 
Det prinsipielle skillet mellom politikk og administrasjon er fundert på at det finnes politiske 
og administrative saker. Saker av verdimessig karakter kan sies å være politiske, mens 
saker av mer teknisk karakter kan sies å være administrative.  
 
På generelt grunnlag vil de politiske sakene som rådmannen utreder og fremlegger 
kommunestyret, være en konsekvens av tidligere politiske vedtak. Dermed vil en oversikt 
over status på politiske vedtak, samtidig gi en oversikt over utredninger som er igangsatt, 
eller må igangsettes.  
 
På generelt grunnlag vil de administrative sakene som rådmannen utreder og fremlegger 
kommunestyret, være en konsekvens av at rådmannen mener de utfordrer 
delegasjonsreglement, og/eller er av prinsipiell betydning.  
 
Det ligger til rådmannen å kontinuerlig prioritere utredninger av politiske og administrative 
saker opp mot andre oppgaver som eksempelvis organisasjonsutvikling, driftsoppgaver, og 
akutte problemstillinger. Rådmannen har som ambisjon at viktige politiske saker orienteres 
om i politiske møter.  
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Avslutningsvis legger rådmannen til at den politisk strategisk styringen av en kommune i 
hovedsak bør skje gjennom planverk, hvorav kommuneplanens samfunnsdel er den desidert 
viktigste.   
 
Rådmannen foreslår også at de nært forestående folkevalgtdagene benyttes til å avklare 
eventuelle uklarheter i rollefordelingen mellom administrasjon og politisk nivå, og til å 
diskutere hensiktsmessige løsninger på eventuelle problemstillinger knyttet til transparens, 
styring, etc.  
 
 
Jitse Buitink (SV) la frem følgende interpellasjon: 
Det ble under en presentasjon for formannskapet henvist til Delegasjonsreglementet. På 
anmodning oversendte rådmann dette til undertegnede. Men ved nærmere ettersyn viser det 
seg at reglementets lovhenvisning er feil. Rådmannen henviste til gjeldende punkt 2.2 i 
reglementet hvor koml § 24 er anvendt. Denne paragrafen omhandler ikke delegasjon. Dette 
kan ha sammenheng med endringer i lovverket det siste tiår. Det fremstår dermed som 
umulig for representantene å sette seg inn i  
reglementet som forøvrig bærer preg av lite fornyelse. SV ønsker at slike styringsdokumenter 
som påvirker kommunens ansatte skal vise til gyldige lovhjemler og ha et forståelig språk 
som ikke gir rom for mistolkninger og utilbørlig skjønnsutøvelse, men heller innbyr til enighet 
mellom politisk nivå, administrasjon og ansatte. Det fremsettes derfor følgende forslag til 
votering: 
 
1. Rådmann skal forelegge et revidert Delegasjonsreglementet med korrekte 
lovhenvisninger innen neste kommunestyre. 
  
Rådmannen svarte: 
Rådmannen er kjent med at delegasjonsreglementet ikke er oppdatert med referanser til ny 
kommunelov. Rådmannen ser absolutt behov for en revisjon av delegasjonsreglementet, 
men en langt mer omfattende revisjon en “kun” å oppdatere referanser til ny kommunelov.  
 
Rådmannens vurdering er at det er av liten praktisk betydning at referansene til 
kommuneloven ikke er oppdaterte, fordi meningsinnholdet i delegasjonsreglementet ikke er 
avhengig av at disse referansene holdes oppdatert.  
  
Rådmannens ambisjon er å få gjennomført en full revisjon av delegasjonsreglementet i løpet 
av første kvartal 2023. Så vidt rådmannen er kjent med er det også politisk ønske om å 
gjennomføre en slik revisjon.  
  
Rådmannen ber derfor om at en oppdatering av referanser til kommunelov sees i 
sammenheng med en full revisjon av delegasjonsreglementet.  
  
Ordføreren la frem følgende alternative forslag til vedtak: 
Delegasjonsreglementet revideres slik at det samsvarer med ny kommunelov. 
 
Jitse Buitink (SV) trekker sitt fremlagte forslag til vedtak. 
 
Votering: 
Forslaget fremlagt av ordførere enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Delegasjonsreglementet revideres slik at det samsvarer med ny kommunelov. 
 
Lill Pettersen (SP) la frem følgende interpellasjon: 
 
Med bakgrunn i de sikkerhetspolitiske endringene med krig i Europa og slagmarken er i 



 

Side 36 av 37 
 

Europas og et av verdens viktigste kornkammer blir det å sikre grunnlag for fremtidig mat 
produksjon nasjonalt og lokalt viktig å prioritere. 
 
I så henseende har det jo ikke vært en heldig utvikling de siste årene at for eksempel 
beitebruken i kommunen har måttet vike for andre interesser i kommunens utmark og at det 
ligger dyrket arealer unyttet. 
 
Det viser viktigheten av at landbruk blir integrert og prioritert i arbeidet gjennom evalueringen 
av Kommuneplanens arealdel, slik at det sikres arealer for fremtidig matproduksjon både 
dyrket areal, dyrkbart areal og utmarksbeite ressurser. 
 
Behovet for å få på plass en samlet Landbruksplan som gir kunnskap og en god oversikt 
over de totale ressursene og at det som en del av planen blir utarbeidet en Beitebruksplan 
som sikrer beitebruken plass i en økende konkurranse om bruken av utmarksarealene blir 
viktige tiltak for å legge til rette for en maksimal lokal matproduksjon. 
 
Ut fra disse forholdene og den situasjon vi er i har jeg følgende spørsmål til ordføreren: 

1. Ser ordføreren viktigheten av og er han enig i at det blir viktig å prioritere fremtidig 
matproduksjon i kommunen? 

2. Vil ordføreren bidra til at det parallelt med arbeidet med evalueringen av 
Kommuneplanens arealdel blir utarbeidet en helhetlig Landbruksplan. 

3. Vil ordføreren bidra til at det som en del av Landbruksplanen blir utarbeidet en 
helhetlig Beitebruksplan som sikrer fremtidig bruk av utmarksressursene til 
matproduksjon? 

  
Ordføreren svarte: 
  
Ordføreren takke for interpellasjonen. 
 
Alt landbruk er viktig, også det vi driver her i arktiske strøk, og selv om det ofte kan være 
marginalt. Viktigheten vil også øke i fremtiden, sett i lys av effektene av klimaendringer som 
gir mer ustabile vekstsesonger i andre regioner enn vår. Sammen med krig og uroligheter 
som påvirker en hel verden, vil lokal tilgang på sunn og variert kost være grunnleggende for 
livsopphold og selvberging.   
 
Fremtidig matproduksjon er derfor viktig å prioritere i Andøy, og i landet for øvrig.   
Andøy kommune har en landbruksplan som ble laget i 1999 med virkning 2000-2003. 
Daværende landbruksnemnd var viktig i arbeidet. Mange fra næringen var med i 
arbeidsgrupper. Det ble ikke laget en kartdel til landbruksplanen. I ettertid har 
kommuneplanens arealdel kommet til. Tiden er muligens kommet for å oppdatere denne 
planen, som sørger for å beskrive hvilke satsinger som kommunen bør gjøre innenfor 
landbruket.  
 
Arbeidet med kommuneplanens arealdel er godt i gang. Planprogrammet ble vedtatt av 
kommunestyret i juni. Planprogrammet omhandler generelt også landbruksarealer. 
Administrasjonen vil kunne utrede og komme tilbake til hvordan landbruksinteressene kan 
løftes i arealplanarbeidet.   
 
Så foregår det mange omfattende planprosesser akkurat nå i kommunen. Masterplanen for 
Andøy “Andøy Space Hub Masterplan” blitt initiert og utviklet samarbeid med Innovasjon 
Norge og Nordland Fylkeskommune. SAMSKAP har støttet prosjektet som skal se på Andøy 
på et overordnet nivå.  Arbeidet med masterplanen skal se på helheten rundt 
samfunnsutviklingen i lys av de store prosjektet som er i gang i kommunen, og hvordan det 
vil påvirke oss som samfunn. Masterplanarbeidet vil bli viktig for hvordan vi skal drive 
arealplanlegging i Andøy, og skal være ferdig mars/april 2023. Det er viktig at arbeidet med 
arealdelen tar inn over seg dette, og at andre arealinteresser, eksempelvis landbruk, ivaretas 
også her. Administrasjonen ser derfor nærmere på om det kan være fornuftig å forlenge 
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arbeidet med kommuneplanens arealdel. En slik forlenging vil også gi mulighet for å 
innarbeide en landbruksplan/beitebruksplan i arealdelen.   
  
Planstrategien 2020-2023 har ikke vedtatt oppstart av en landbruksplan/beitebruksplan i 
perioden. En slik plan er heller ikke finansiert. Som en del av en eventuell utredning vil 
administrasjonen kunne vurdere om planstrategien bør rulleres for å innta en landbruksplan, 
om arbeidet med kommuneplanens arealdel bør forlenges, og en finansieringsramme for en 
landbruksplan som sikrer at man har ressurser til å gjennomføre planarbeidet.  
Vedtak om å utarbeide en Landbruksplan og beitebruksplan må fattes i kommunestyret. 
 
Ordføreren la frem følgende forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret ber administrasjonen utrede hvordan en landbruksplan kan utarbeides og 
finansieres i forbindelse med arbeidet med kommuneplanens arealdel. 
  
Votering: 
Forslaget fremlagt av ordfører enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret ber administrasjonen utrede hvordan en landbruksplan kan utarbeides og 
finansieres i forbindelse med arbeidet med kommuneplanens arealdel. 
 
 
 
MUNTLIGE SPØRSMÅL 
 
Lill Pettersen (SP) viste til oppslag i media angående søknad om driftstilskudd fra Norlandia 
Eiendom for Andungen barnehage. Søknaden var bla. begrunnet med at det var flere barn 
på venteliste på Nord-Andøya.  Hun stilte spørsmål om det stemte at det er venteliste for 
barnehageplass. 
 
Enhetsleder barnehage Merete Osen bekreftet at det er venteliste på i nord og at det er 
ledige plasser i Skolestua barnehage på Dverberg. 
 
Spørsmål angående møteplan som referatsak utgår da dette ble besvart under behandlingen 
av referatsaken.  
 
Kjell-Are Johansen (AP) viste til at han var gått ut som medlem i Andøy Teknologipark og 
stilte spørsmål om det er foretatt suppleringsvalg for han.  
 
Han stilte også spørsmål om status for Andøy Teknologipark. 
 
Ordføreren svarte at det så langt ikke er foretatt nyvalg. 
Han oppfordret til å avvente beslutning om fremtidige oppgaver og fremtidig drift av Andøy 
Teknologipark da det fortsatt er flere områder som må avklares. Det skal settes i gang et 
masterplanarbeid vedrørende Spaceport-utbyggingen og strategisk næringsplan som en 
avslutning på omstillingsprosjektet. 
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